
 

Αθήνα, 22 Απριλίου 2020  

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς : 

 Υγείας 

 Προστασίας του Πολίτη 

Θέμα: «Σχετικά με την αντιμετώπιση της πανδημίας του κορωνοϊού και 

την έλλειψη ενημέρωσης στον Δήμο Ξάνθης»  

Η αντιμετώπιση της πανδημίας του κορωνοϊού στην περίπτωση του 

Νομού Ξάνθης παρουσιάζει κάποιες ιδιαιτερότητες σε σχέση με τις υπόλοιπες 

περιοχές, στις οποίες ανευρέθηκαν κρούσματα.  

Ξεκινώντας με ένα σύντομο ιστορικό,τα πρώτα κρούσματα στο νομό 

καταγράφηκαν στην περιοχή του Εχίνου με αποτέλεσμα το χωριό να τεθεί σε 

καραντίνα από τις 25 Μαρτίου χωρίς καμία εξαίρεση μετακίνησης. Η απόφαση 

για την καραντίνα πάρθηκε μετά την ένδειξη υψηλού επιδημιολογικού 

πολλαπλασιαστή στην περιοχή. Η καραντίνα παρατάθηκε για μια εβδομάδα 

και έληξε στις 14 Απριλίου.  

Παράλληλα, στον Δήμο Ξάνθης στην Ξάνθη πάρθηκαν μέτρα για την 

πιθανότητα κρουσμάτων όσων επέστρεφαν από το εξωτερικό (εργαζόμενοι-

φοιτητές), οι οποίοι και τέθηκαν σε καραντίνα σε ξενοδοχεία της πόλης. Όλοι 

οι εργαζόμενοι και οι φοιτητές από το εξωτερικό που υποβλήθηκαν σε τεστ για 

τον κορωνοϊό βγήκαν αρνητικοί. Ωστόσο, ανευρέθηκαν νέα κρούσματα από 

διάσπαρτες περιοχές του νομού και της πόλης με αποτέλεσμα να τεθεί σε 

πλήρη καραντίνα με περιορισμό κυκλοφορίας μεταξύ 8.00 π.μ. και 8.00 μ.μ. 

και αναστολή της δυνατότητας κατ’ εξαίρεσης μετακίνησης για παροχή 

βοήθειας σε ανθρώπους που βρίσκονται σε ανάγκη, της μετάβασης σε τελετή 

και της σύντομης μετακίνησης για ατομική άσκηση ή τις ανάγκες κατοικίδιου. 
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Η κίνηση για την παροχή βοήθειας σε άτομα που έχουν ανάγκη γίνεται  από 

το πρόγραμμα «Βοήθεια στο Σπίτι του Δήμου Ξάνθης». Η μετάβαση σε τελετή 

επιτρέπεται μόνο σε περίπτωση κηδείας κι αποκλειστικά και μόνο για τους 

συγγενείς Α΄ βαθμού. Ενώ, η μετακίνηση για τις ανάγκες κατοικίδιου γίνεται 

πέριξ της κατοικίας του καθενός και μόνο για 15 λεπτά. 

Η αυστηρή καραντίνα για τον Δήμο Ξάνθης και τον Δήμο Μύκης  ξεκίνησε 

στις 31 Μαρτίου και μετά από παρατάσεις αναμένεται να ολοκληρωθεί στις 27 

Απριλίου. Ωστόσο, το τελευταίο χρονικό διάστημα δεν έχουν ανευρεθεί νέα 

κρούσματα. Ακόμα και στον οικισμό των Ρομά του Δροσερού δεν προέκυψε 

διασπορά του ιού μετά τα τεστ που έγιναν στους κατοίκους.  

Με την έναρξη της καραντίνας δε, ο Δήμος Ξάνθης πήρε την 

πρωτοβουλία να διαμορφώσει τον χώρο του Αμοιρίδειου Σταδίου σε χώρο 

φιλοξενίας ασθενών από τον κορωνοϊό, αξιοποιώντας τις δωρεές για την 

αντιμετώπιση της νόσου. Αυτή η πρωτοβουλία, η οποία δεν μάθαμε ποτέ 

ποιος τη σχεδίασε και για ποιον λόγο πάρθηκε, φάνταζε εξαρχής σπατάλη 

δυνάμεων και πόρων, οι οποίοι θα μπορούσαν να είχαν διατεθεί στην στήριξη 

του ΕΣΥ. Όπως φάνηκε στην συνέχεια ήταν και αχρείαστη, καθώς, ευτυχώς, 

δεν εμφανίστηκαν κρούσματα που να επιβάλλουν την λειτουργία αυτού του 

χώρου.  

Γενικά, η αντιμετώπιση του ιού στον νομό μας χαρακτηρίζεται κυρίως από 

έλλειψη ενημέρωσης. Το γεγονός αυτό είναι λογικό να προκαλεί ερωτήματα 

στους πολίτες σχετικά με την αναγκαιότητα των αυστηρότατων μέτρων που 

επιβλήθηκαν στην Ξάνθη, αλλά και ανησυχία για την διασπορά του ιού. 

Χαρακτηριστικό είναι ότι η μόνη ενημέρωση που υπήρξε όλο αυτό το 

διάστημα γινόταν μέσω της κεντρικής καθημερινής ενημέρωσης στις 18.00 

από τον Καθηγητή κ. Τσιόδρα και τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη. 

Δεν υπήρξε κάποιο τοπικό όργανο συντονισμού στην περιοχή μας, αν και  

αρχικά φάνηκε να παίζει αυτόν τον ρόλο η Περιφέρεια. Χαρακτηριστικό είναι, 

επίσης, το γεγονός ότι το τελευταίο Δελτίο Τύπου του Γενικού Νοσοκομείου 

Ξάνθης εκδόθηκε στις 2 Απριλίου με αναφορά σε 19 επιβεβαιωμένα 

κρούσματα, ενώ έκτοτε το νοσοκομείο δεν έχει δημοσιεύσει κάποια άλλη 

ενημέρωση.  



Οι πολίτες της Ξάνθης εκφράζοντας τις ανησυχίες τους για την διαχείριση 

της καραντίνας  προέβησαν στις 20 Απριλίου στην συλλογή υπογραφών 

μέσω της ιστοσελίδας:  

https://secure.avaaz.org/el/community_petitions/dimos_xanthis_ypoyrgeio

_esoterikon_dieythynsi_poli_dimos_xanthis_enimerosi_tora_/?fYATYhb&fbcli

d=IwAR0l_vxY298t1vNhrbNNW2HoOrdGaWpoN5wXoFvqwle6Dyor8if2xq3jbn

g στην οποία ζητούν εξηγήσεις για την αυστηρότητα των μέτρων που ισχύουν 

ακόμα στην Ξάνθη, αφήνοντας αιχμές για διακριτική μεταχείριση σε βάρος 

των Ξανθιωτών. Επίσης, απαιτούν συστηματική και ενδελεχή ενημέρωση για 

την εξέλιξη της πορείας του ιού στην περιοχή, η οποία οδήγησε στο να 

παρθούν οι σκληρές αποφάσεις για την καραντίνα στην Ξάνθη. 

 Το παράδειγμα των πολιτών ακολούθησαν και οι  δημοτικές παρατάξεις 

της αντιπολίτευσης στον Δήμο Ξάνθης, οι οποίες ζήτησαν από τον Δήμο 

ενημέρωση για τον αριθμό των κρουσμάτων, εξηγήσεις για αναγκαιότητα της 

αυστηρής καραντίνας και της συνέχισης του αποκλεισμού του Δροσερού και 

την αναγκαιότητα μετατροπής του κλειστού γυμναστηρίου Φ. Αμοιρίδης σε 

βοηθητική υγειονομική  μονάδα, που τελικά δεν ήταν αίτημα ούτε του 

Νοσοκομείου ούτε του Ιατρικού Συλλόγου Ξάνθης. 

Επειδή, η αντιμετώπιση της πανδημίας του κορωνοϊού στην Ξάνθη 

συνοδεύτηκε από αυστηρά μέτρα απαγόρευσης μετακίνησης χωρίς την 

αντίστοιχη ενημέρωση των πολιτών  

Επειδή, η σωστή και έγκαιρη ενημέρωση και η λογοδοσία απέναντι στους 

πολίτες είναι αναφαίρετο δικαίωμα τους και συνάμα υποχρέωση της 

Πολιτείας,  

Επειδή, όλες οι αποφάσεις της Πολιτείας για την αντιμετώπιση της πανδημίας 

θα πρέπει να λαμβάνονται με διαφάνεια, ώστε να μην διασπείρεται ο πανικός 

στους πολίτες 

Επειδή, τα περισσότερα κρούσματα εμφανίζονται δυσανάλογα στη 

Περιφερειακή ενότητα Ξάνθης, συγκριτικά με την Περιφέρεια Ανατολικής 

Μακεδονίας και Θράκης , 

https://secure.avaaz.org/el/community_petitions/dimos_xanthis_ypoyrgeio_esoterikon_dieythynsi_poli_dimos_xanthis_enimerosi_tora_/?fYATYhb&fbclid=IwAR0l_vxY298t1vNhrbNNW2HoOrdGaWpoN5wXoFvqwle6Dyor8if2xq3jbng
https://secure.avaaz.org/el/community_petitions/dimos_xanthis_ypoyrgeio_esoterikon_dieythynsi_poli_dimos_xanthis_enimerosi_tora_/?fYATYhb&fbclid=IwAR0l_vxY298t1vNhrbNNW2HoOrdGaWpoN5wXoFvqwle6Dyor8if2xq3jbng
https://secure.avaaz.org/el/community_petitions/dimos_xanthis_ypoyrgeio_esoterikon_dieythynsi_poli_dimos_xanthis_enimerosi_tora_/?fYATYhb&fbclid=IwAR0l_vxY298t1vNhrbNNW2HoOrdGaWpoN5wXoFvqwle6Dyor8if2xq3jbng
https://secure.avaaz.org/el/community_petitions/dimos_xanthis_ypoyrgeio_esoterikon_dieythynsi_poli_dimos_xanthis_enimerosi_tora_/?fYATYhb&fbclid=IwAR0l_vxY298t1vNhrbNNW2HoOrdGaWpoN5wXoFvqwle6Dyor8if2xq3jbng


Ερωτώνται οι κ.κ.  Υπουργοί: 

1. Ποιος είναι ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων στον νομό 

Ξάνθης; Πόσα είναι τα καταγεγραμμένα κρούσματα στην περιοχή 

την τελευταία εβδομάδα; 

2. Πότε προτίθενται να άρουν τα μέτρα της αυστηρής καραντίνας 

στον Δήμο Ξάνθης;  

3. Συνεχίζει η πόλη της Ξάνθης να παρουσιάζει υψηλό 

επιδημιολογικό φορτίο;  

4. Γιατί φυλάσσεται ακόμη η περιοχή του Δροσερού αφού κανένα 

θετικό κρούσμα δε βρέθηκε μετά την εξέταση 326 ατόμων; 

5. Γιατί στην Ξάνθη δε γίνονται συστηματικά τεστ ανίχνευσης με τη 

μέθοδο PCR, αφού το Νοσοκομείο έχει τη δυνατότητα να διαθέσει 

το ποσό αγοράς με τις χορηγίες τις οποίες συνέλεξε;  

6. Πώς πάρθηκε η απόφαση της καραντίνας των οικισμών 

Ζουμπούλι και Αρναούτι του Δήμου Μύκης; Εφόσον οι κάτοικοι 

των οικισμών είναι πολύ λίγοι προβήκατε σε τεστ, όπως πολύ 

σωστά συνέβη με την περίπτωση του Δροσερού; 

7. Πώς αντιμετωπίστηκε η μόλυνση των τεσσάρων κλινικών του 

Γενικού Νοσοκομείου Ξάνθης και είναι απόλυτα λειτουργικές 

πλέον; 

8. Ζητήθηκε η έγκριση του Υπουργείου για την μετατροπή του 

κλειστού γυμναστηρίου Φ. Αμοιρίδης σε βοηθητική 

υγειονομική  μονάδα; 

9. Ποιος ευθύνεται για την έλλειψη ενημέρωσης των πολιτών 

σχετικά με την εξέλιξη της πανδημίας στην Ξάνθη και ποια μέτρα 

προτίθενται να λάβουν για την αντιμετώπιση αυτού του 

προβλήματος; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 


